
Gipuzkoako Errepideak

BORROKAN!

S omos trabajadoras y trabajadores del ser-
vicio de mantenimiento de carreteras de
Gipuzkoa. Nos encargamos de que las ca-

rreteras gipuzkoanas de no pago estén en buen
estado de seguridad para la ciudadanía. Lleva-
mos en huelga desde el 1 de marzo. Se dice
pronto, pero estar cuatro meses de huelga es
muy duro, tanto para las personas como para las
familias.

¿POR QUÉ ESTAMOS EN HUELGA?

Muy sencillo. Para lograr la consecución de un
Convenio que regule nuestras condiciones de
trabajo. Llevamos más de seis años sin actuali-
zarlas, además de tenerlas en peligro por las di-
ferentes Reformas Laborales. Hacemos el mismo
trabajo que otras personas contratadas directa-
mente por la Diputación o por Bidegi, pero nues-
tros salarios son un 36% inferiores. 

¿POR QUÉ RESPONSABILIZAMOS A LA 
DIPUTACIÓN?

El nuestro es un servicio público, subcontra-
tado a empresas privadas. Es la Diputación la
responsable del servicio, de su adjudicación y,
por tanto, de nuestras condiciones laborales. En
los últimos años la Diputación ha hecho que
cada vez se pague menos por hacer lo mismo.

¿POR QUÉ LAS EMPRESAS ENTRAN EN 
ADJUDICACIONES A LA BAJA?

Porque hay trabajos que realizan y se pagan
más allá de la adjudicación. Pero, sobre todo,
porque trabajan con el fraude para poder ganar
dinero. Lo hacen de dos maneras: 

1. Incumpliendo lo estipulado en los pliegos en
lo referente a las condiciones de trabajo (cate-
gorías, plan invernal...)

2. Realizando facturas falsas. Cuando se pro-
duce un accidente, realizamos un servicio de
corte de carretera, asistencia... Hemos detec-
tado y denunciado públicamente que hay fac-
turas que se generan en estos casos
totalmente infladas y que acaban pagando los
conductores o sus seguros. 

ESO ES MUY GRAVE. ¿QUÉ PASOS HA DADO
LA DIPUTACIÓN?

No tenemos conocimiento de ningún paso que
la Diputación, con el PNV a la cabeza, haya dado,
pese a nuestras denuncias en diferentes ámbitos.
¿Prevaricación? Los juzgados lo dirán.

¿CUÁL ES LA SOLUCION AL CONFLICTO?

Nuestro objetivo es regularizar un servicio pre-
cario desde su raíz. Queremos establecer las
bases de trabajo en un Convenio Colectivo y dig-
nificar un servicio tan necesario como oculto.

¿QUÉ EMPRESAS ESTÁN DETRÁS DEL
SERVICIO?

Otegi Gaztañaga, Asfaltos Urretxu, Ferrovial,
Murias, Serbitzu Elkartea, Ikusi y Korrostel.

MANTENIMIENTO DE CARRETERAS. 4 MESES EN HUELGA
DIPUTACIÓN (PNV) RESPONSABLE



Gipuzkoako Errepideak
BORROKAN!

G ipuzkoako errepideak mantentzeko zer-
bitzuko langileak gara. Ordaindu beharrik
gabeko errepideak egoera onean eta se-

gurtasun-baldintzetan izatea da gure ardura.
Martxoaren 1etik greban egon gara, eta lau hila-
beteko greba bat oso gogorra da, bai langileen-
tzat, bai etxekoentzat.

ZERGATIK GAUDE GREBAN?

Ulerterraza da. Gure lan-baldintzak erregula-
tuko dituen hitzarmen bat nahi dugulako. Sei
urte baino gehiago daramagu lan-baldintzak
eguneratu gabe; eta gainera, lan-erreformen on-
dorioz, orain arte izan ditugunak arriskuan
daude. Aldundiak edo Bidegik kontratatzen di-
tuzten langileen lan berdina egiten dugu guk,
baina gure soldata %36 txikiagoa da. 

ZERGATIK LEPORATZEN DIOGU ARDURA 
ALDUNDIARI?

Gure lana zerbitzu publiko batekoa da, en-
presa pribatuetara azpikontratatua. Aldundia ar-
duratzen da zerbitzuaz, zerbitzuaren esleipenaz,
eta beraz gure lan-baldintzez ere arduratu behar
da. Azken urteotan Aldundiak gero eta gutxiago
ordaintzen du lan berdinaren truke.

ZERGATIK ENPRESEK LEHIATZEN DUTE
BEHERANTZ?

Esleitutako lanetatik kanpo beste batzuk egi-
ten eta ordaintzen direlako. Baina, batez ere,
dirua lege-iruzurretan irabazten dutelako. Bi mo-
dutan egin ohi dute: 

1. Esleipenaren baldintza-orrietan jasota da-
goena bete gabe utziz, batez ere lan-baldin-
tzei dagokiena (kategoriak, neguko plana...)

2. Faktura faltsuak eginez. Istripu bat gerta-
tzen denean, errepidea mozten dugu, arreta
eman... Horrelakoetan sortzen diren fakturak
erabat puzturik daude, eta azkenean gidariek
edo gidarien aseguru-etxeek ordaintzen di-
tuzte. Horrela antzeman eta jendaurrean salatu
dugu.

HORI OSO LARRIA DA. ETA ALDUNDIAK ZER
EGIN DU?

Guk hainbat esparrutan jarritako salaketak eta
guzti, ez dugu jakin Aldundiak –EAJ/PNV buru–
ezer egin duenik. Prebarikazioa? Epaitegietan
ebatziko dute.

NOLA KONPONDU DAITEKE GATAZKA HORI?

Gure helburua hasieratik prekario den zerbitzu
hori erregularizatzea da. Lan-baldintzak hitzar-
men kolektibo batean jaso nahi ditugu, eta ho-
rrela zerbitzu beharrezko baina ezkutuko hori
duintzea.

ZEIN DIRA ZERBITZU HONETAN DABILTZAN
ENPRESAK?

Otegi Gaztañaga, Asfaltos Urretxu, Ferrovial,
Murias, Serbitzu Elkartea, Ikusi eta Korrostel.

ERREPIDEEN MANTENTZE LANAK: 4 HILABETEZ GREBAN
ALDUNDIA (EAJ/PNV) ERANTZULE


